
Oświadczenie złożone 

przez senatora Sławomira Rybickiego 

na 54. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 listopada 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

W związku ze złożonym przeze mnie na czterdziestym czwartym posiedzeniu Senatu X kadencji w dniu 

9 czerwca 2022 r. oświadczeniem skierowanym do ministra infrastruktury w sprawie prac Międzyresortowe-

go Zespołu do spraw zagrożeń wynikających z zalegających w obszarach morskich Rzeczypospolitej Polskiej 

materiałów niebezpiecznych oraz otrzymaną na niniejsze oświadczenie odpowiedzią proszę o następujące 

informacje. 

1. Jakie są dotychczasowe wyniki prac międzyresortowego zespołu powołanego zarządzeniem nr 345 pre-

zesa Rady Ministrów z dnia 20 października 2022 r. i czy wypracowano kolejne wnioski? 

2. Na jakim etapie jest wdrażanie rekomendacji wypracowanych przez zespół i przyjętego przez Radę Mi-

nistrów w dniu 19 stycznia 2022 r. sprawozdania z prac zespołu? 

3. Ile odbyło się posiedzeń zespołu, w jakich terminach i jakie są ustalenia z tych posiedzeń? 

4. Czy poza podmiotami, które zostały wymienione w odpowiedzi na oświadczenie, zaproszono w mię-

dzyczasie inne podmioty do prac zespołu? Jeśli tak, to jakie? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

5. Czy opracowano harmonogram prac zespołu? Jeśli tak, to jaki? Jeśli nie, to z jakich powodów? 

6. Czy zostały określone sposoby realizacji powierzonych zespołowi zadań? Jeśli tak, to jakie? Jeśli nie, to 

z jakich powodów? 

7. Czy w ramach zespołu powołane zostały grupy robocze? Jeśli tak, to jakie, w jakim składzie i zakresie? 

Jeśli nie, to z jakich powodów? 

8. Czy w budżecie państwa zabezpieczono środki finansowe na obsługę pracy zespołu oraz zrealizowanie 

operacji przebadania i zneutralizowania dwóch najbardziej zagrażających środowisku morskiemu wraków: 

Franken i Stuttgart? Jeśli tak, to skąd są te środki i w jakiej wysokości? Jeśli nie, to z jakich powodów i kiedy 

środki te zostaną zabezpieczone? 

9. Na jakim etapie jest przygotowanie przez zespół projektu przepisów o charakterze specjalnym (na po-

ziomie ustawowym) regulujących kompleksowo kwestie związane z ewentualnym usuwaniem zagrożeń spo-

wodowanych przez materiały niebezpieczne zatopione w obszarach morskich RP? Czy prace merytoryczne 

już się rozpoczęły? Jeśli tak, to jakie są ich efekty i jaki jest ich harmonogram? Jeśli nie, to z jakich powodów 

i kiedy takie prace się rozpoczną? 

10. Czy protokoły z posiedzeń zespołu są publicznie dostępne? Jeśli tak, to gdzie? Jeśli nie, to z jakich 

powodów? Proszę o przedstawienie kopii protokołów z posiedzeń. 

Z poważaniem 

Sławomir Rybicki  
 

 


